
 

 

Zápis č. 2/2023 ze dne 7. 2. 2023 

z jednání Komise pro bezbariérovou Prahu 1  

Rady městské části Praha 1 

 

Datum a místo jednání: 7. 2. 2023 v 16.00 hod., Konferenční sál, MČ P1, Vodičkova 681/18, Praha 1  

 

Přítomni: E. Rónová (předsedkyně komise), T. Zbořil (místopředseda komise),  P. Marc (člen komise) , K. 

Ulm (člen komise), A. Jan (člen komise), L. Vaverková (člen komise), A. Jančíková (člen komise), A. Ečeková 

Maršálová (člen komise), H. Lhotová (člen komise), I. Hamarneh (stálý host), J. Burianová (stálý host) 

 

Omluveni:  
 

Částečná neúčast: K. Ulm (pozdější příchod), P. Marc (pozdější příchod), K. Ulm (dřívější odchod), T. Zbořil 

(dřívější odchod)  

 

Hosté ÚMČ Praha 1 přítomni: I. Antalová (radní MČ P1 pro sociální věci a bezbariérovost), V. Ryvola (radní 

MČ P1 pro dopravu), L. Klečková, J. Tomandl 

 

Zapsal: T. Hovorka (tajemník komise) 

 

Program jednání:  

 

1) Schválení programu, volba ověřovatele zápisu 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

3) Statut komise, odsouhlasení nových členů komise. 

4) Přístup komise k projektové dokumentaci u plánovaných staveb na P1. 

5) Finanční prostředky na plnění úkolů komise, jejich rozdělení. 

6) Hlasování o řešení bariérové situace u výstavby výtahu v Divadelní ulici (výtah/plošina). Urgentní. 

7) Podnět občana – seznam míst, kde chybí BB přístupy/ přechody pro chodce. 

       (křižovatka Lodecká/Barvířská, Jakubská/Templová, V Kolkovně 9, Kozí 4, Rybná 14, 

        Kostečná/Dušní, Salvátorská/Dušní), zrušení chodníku Národní x most Legií. Občan prosí o termíny realizace 

úprav. Projednat s projektovým       odd. TSK + radní pro dopravu  Ing. Ryvola.  

8) Lanovka – studie proveditelnosti přístupů, přinejmenším zajistit BB WC u vstupů. Ve spolupráci s    MHMP. 

9) Prosazení stavby nového veřejného BB WC na Václavském a Staroměstském nám., případně     kontejnerovou 

toaletu.  

10) Prověření dodržování alespoň jedné BB TOI TOI na akcích pořádaných/ podporovaných MČP1  

11) Nové sportoviště na Petříně (údajně nesplňuje parametry BB vyhlášky) 

12) Granty na odstranění bariér, poskytované MHMP – data, termíny. 

13) Rozdělení konkrétních očíslovaných úkolů mezi členy komise na měsíc únor/březen  2023.  
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14) Každý z členů provede průzkum, co ve své oblasti může udělat pro bezbariérovost. 

        (Členové komise budou referovat o chystaných stavebních záměrech v jejich oblasti). 

        Výstupy od spolupracujících organizací. (POV, NIPI, NRZP.) 

15) Návrhy bezbariérového přístupu Galerie 1, Štěpánská 47 

16) BB WC v Poliklinice Palackého, Palackého 5 

17) Různé 

 

 

1) Schválení navrženého programu, volba ověřovatele zápisu  

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová jednání zahájila krátce po 16.00 hod. Přítomno je 7 členů komise. Komise je 

usnášeníschopná. Dále jsou jako hosté přítomni I. Antalová (radní MČ P1 pro sociální věci a bezbariérovost), 

V. Ryvola (radní MČ P1 pro dopravu), L. Klečková (zástupce Spolku přátel Petrské čtvrti) a J. Tomandl. 

Vzhledem k účasti některých nových členů a stálých hostů se všichni přítomní krátce představili. V průběhu 

jednání se dostavil K. Ulm, komise má nyní 8 přítomných členů. Proběhla diskuze k navrženému programu. 

T. Zbořil oznámil plánovaný dřívější odchod, z toho důvodu byl bod 10 předřazen před bod 4. Jako ověřovatel 

zápisu byl navržen A. Jan. Komise následně hlasovala.  

 

Program 2. jednání KOBE byl schválen.                                                            Usnesení  KOBE č. 1/2/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

 

 

Ověřovatelem zápisu byl zvolen A. Jan.                                                             Usnesení  KOBE č. 2/2/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise nechala hlasovat o schválení zápisu z předchozího jednání. 

 

 

Zápis z jednání komise ze dne 20.12. 2022 byl schválen.                                    Usnesení  KOBE č. 3/2/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

 

3) Status komise 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise zahájila diskuzi o návrhu statutu komise. V průběhu projednávání tohoto bodu dorazil P. 

Marc, přítomno je nyní všech 9 členů komise. V diskuzi následně došlo k úpravám návrhu statutu ve finální 

verzi: 
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Statut Komise pro bezbariérovou Prahu 1 

Rada MČ Praha 1 (dále jen „Rada“) vymezuje Komisi pro bezbariérovou Prahu 1 (dále jen „komise“) tyto 

pravomoci: 

1. Je poradním a iniciačním orgánem Rady v oblasti bezbariérovosti budov a prostranství na území MČ 

Praha 1 v rozsahu, v jakém lze uplatnit veřejný zájem obce. 

2. Bude projednávat a vyjadřovat se k relevantním územně plánovaným záměrům z hlediska 

bezbariérovosti. 

3. Vyjadřuje se k investičním záměrům MČ Praha 1 z hlediska zajištění bezbariérovosti. 

4. Vydává doporučení na zajištění bezbariérovosti společenských, kulturních a sportovních akcí 

pořádaných MČ Praha 1. 

5. Vyhledává příležitosti pro zlepšení bezbariérovosti na území MČ Praha 1, navrhuje Radě MČ Praha 

1 a doporučuje jiným osobám opatření k odstranění bariér či usnadnění jejich překonávání. a za tímto 

účelem usiluje o koordinaci zájmů organizací a jiných vlastníků. 

6. Spolupracuje s nevládními organizacemi, státními institucemi i jednotlivci, hájícími veřejný zájem v 

bezbariérovosti. 

7. Formuluje požadavky na využití nebytových prostor v nemovitostech spravovaných MČ Praha 1 a 

jejími příspěvkovými organizacemi na bezbariérový přístup. 

8. Vyhledává náměty k řešení bariér MČ Praha 1 v partnerských městech. 

9. Členové komise se podílejí na výběrových řízeních pro rozdělování finančních prostředků 

v bezbariérovosti. 

10.  Členové komise jako garanti jednotlivých akcí průběžně sledují, posuzují a hodnotí plnění záměrů, 

podmínek a přínosu pro občany Prahy 1, ke kterým se zavázali příjemci finančních prostředků od MČ 

Praha 1. 

11. Spolupracuje s Komisí Rady hl. m. Prahy pro pěší a bezbariérovost. 

 

Původní bod 4 tohoto programu (Přístup komise k projektové dokumentaci u plánovaných staveb na P1) 
byl obsahem diskuze tohoto bodu. Komise následně o finální podobě hlasovala 

 

   Komise pro bezbariérovou Prahu 1 doporučuje Radě MČ P1 schválit statut komise.                                                                          

Usnesení KOBE č. 4/2/2023 

 

Hlasování 

Pro: 9  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

4) Prověření dodržování alespoň jedné BB TOI TOI na akcích pořádaných/podporovaných 

MČ Praha 1 (původně bod 10 programu) 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová otevřela diskuzi. MČ Praha 1 by měla zajistit přiměřený počet bezbariérových 

toalet s ohledem na předpokládanou účast u akcí, které MČ Praha 1 pořádá či podporuje. T. Zbořil navrhuje, 

aby se v případě objednávání mobilních toalet jednalo vždy o toalety bezbariérové. A. Ečeková Maršálová 

informuje ostatní o povinnosti zajistit minimálně jednu bezbariérovou toaletu při konání akce, které se účastní 

víc jak 200 osob. Pro konání akcí v roce 2024 by radní pro sociální věci a bezbariérovost měla iniciovat změnu 

podmínek ve smlouvách (např. vytvoření převodních tabulek), ve kterých by byl stanoven minimální počet 

bezbariérových toalet. Debatuje se o možnosti požádat o revokaci usnesení RMČ Praha 1 a v zásadách 

jednotlivých smluv doplnit podmínku o povinnosti zajistit bezbariérové toalety pro konání kulturních či 

sportovních akcí ještě v roce 2023, pro následující roky by byla v zásadách dotačního řízení již podmínka MČ 

Praha 1 zajistit bezbariérové toalety a nesplnění této podmínky by bylo sankcionováno. V průběhu 

projednávání odešel K. Ulm, později odešel T. Zbořil. Komise je nadále usnášeníschopná. Projednávání tohoto 

bodu bylo následně přerušeno a bude se projednávat na dalším jednání komise. 
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5)  Schválení Hlasování o řešení bariérové situace 
 

 

Tento bod byl z důvodu dřívějšího odchodu radní pro sociální věci a bezbariérovost I. Antalové přeložen na 

příští jednání komise. 

 

 

6) Hlasování o řešení bariérové situace u výstavby výtahu v Divadelní ulici (výtah/plošina) 
 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová ve stručnosti popsala stávající situaci. P. Marc informoval ostatní o 

provedeném místním šetření a navrhl, aby se MČ Praha 1 nevzdala věcného břemene v prostoru budovy 

Akademie věd ČR a dále navrhl směnit část prostorů mezi  MČ Praha 1 a Akademií věd ČR. Po následné 

debatě byl bod přerušen za účelem opatření dalších relevantních podkladů. 

 

 

7)  Podnět občana – seznam míst, kde chybí BB přístupy/ přechody pro chodce. 

       (křižovatka Lodecká/Barvířská, Jakubská/Templová, V Kolkovně 9, Kozí 4, Rybná 

14,   Kostečná/Dušní, Salvátorská/Dušní), zrušení chodníku Národní x most Legií. 

Občan prosí o termíny realizace úprav. Projednat s projektovým odd. TSK + radní 

pro dopravu  Ing. Ryvola. 
 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová informovala o seznamu podnětů občana Adama Bílka, který žádá o termíny 

realizace úprav. A Ečeková Maršálová informovala o jednání s Oddělením územního rozvoje Úřadu MČ Praha 

1, které již některé změny realizovalo na jiných bariérových místech, a dále informovala o jednání s vedoucím 

zmíněného oddělení, které by mělo proběhnout ve druhé polovině tohoto měsíce, kde by se řešily lokality, na 

které upozorňuje žadatel. A. Jančíková navrhuje vytvořit sdílený seznam (tabulku), kde by se evidovaly 

jednotlivé podněty včetně termínů vyřízení, řešitelů apod. A Ečeková Maršálová informuje o záměru vytvořit 

oficiální stránku Úřadu MČ Praha 1 o bezbariérovosti na území Prahy 1 na sociálních sítích. Tématu 

bezbariérovosti bude věnována také rubrika v radničním časopise. Tento bod byl informativní, komise tedy o 

něm nehlasovala. 

 

 

 

8) Lanovka – studie proveditelnosti přístupů, přinejmenším zajistit BB WC u vstupů, ve 

spolupráci s MHMP 
 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová otevřela diskuzi. A Ečeková Maršálová doporučuje iniciovat u Dopravních 

podniků vybudování bezbariérové toalety na horní zastávce, v případě vybudování bezbariérové toalety na 

dolní zastávce bude nutné požádat o spolupráci MHMP, neboť zde je několik spoluvlastníků. Komise následně 

hlasovala. 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 doporučuje radní MČ Praha 1 pro sociální věci a bezbariérovost 

apelovat na Dopravní podnik a MHMP, aby iniciovaly jednání s majiteli objektu o možnosti vybudovat 

bezbariérové toalety. 

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 5/2/2023 

 

Hlasování 
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Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

 

9)  Prosazení stavby nového veřejného BB WC na Václavském a Staroměstském nám., 

případně kontejnerovou toaletu  
 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

A Ečeková Maršálová navrhla požádat MHMP o zaslání studie na rekonstrukci Václavského náměstí pro 

zjištění, zda se počítá s vybudováním bezbariérových toalet v tomto prostoru. Komise následně hlasovala.  

 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 doporučuje radní MČ Praha 1 pro sociální věci a bezbariérovost                                                                                             

kontaktovat MHMP se žádostí o poskytnutí studie k vybudování bezbariérových toalet na Václavském 

náměstí.  

                                                                                                                                  Usnesení KOBEč. 6/2/2023 

 

Hlasování 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

Ostatní body programu se z časových důvodů již neprojednávaly a budou předmětem jednání na dalším 

zasedání komise. Na závěr předsedkyně komise poděkovala přítomným za účast na jednání a v 19.00 hod. jej 

ukončila. 

 

 

 

 

 

 

 

 

V souvislosti s novým Nařízením Evropského parlamentu a Rady EU 2016/679 o ochraně osobních údajů 

("GDPR"), jež se stal účinným dne 25.5.2018, upozorňuje zpracovatel tisku všechny členy volených orgánů 

městské části a další osoby (zaměstnance MČ Praha 1 a další třetí osoby), že údaje v tomto zápise z jednání 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 Rady městské části Praha 1, mohou splňovat podmínky ochrany osobních 

údajů ve smyslu uvedeného nařízení a v tom případě je zapotřebí s nimi nakládat v souladu "GDPR". 

 

ověřovatel zápisu:                             předsedkyně komise: 

 

 

…………………………………..     ………………………………….. 

           Albert Jan                                                                               Emilija Rónová 

 

 

 

Příští komise se koná v úterý 21. 2. 2023 od 16.00 hod. 


